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Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Den 9. januar 2023 
 

 

REFERAT  
 
Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Dato: Mandag den 9. januar 2023 kl. 10 - 12 
Sted: Rådhuset, mødelokale B, 2. sal 
 
Medlemmer: 
Peder Blom (formand), Annette Thernøe (næstformand), Arne Bjørn Nielsen, Arvin Storgaard, 
Bjarne Jørgensen, Lisbeth Sølver, Lone Skov Al Awssi, Merete Råschou, Ulla Morin 
 
Arvin Storgaard havde afbud til mødet.  
 
1. Valg af dirigent  

 
Ulla Morin blev valgt som dirigent.  
 
2. Valg af referent  

 
Bjarne Jørgensen blev valgt som referent.  
 
3. Godkendelse af dagsorden 

 
Teknik- og Miljøudvalget godkendte dagsordenen for mødet.  
 
4. Godkendelse af referat  

 
Teknik- og Miljøudvalget godkendte referat af udvalgsmødet den 5. december 2022.  

 
5. Konstituering af Teknik- og Miljøudvalget 

 
Udvalget konstituerer sig med formand og næstformand. 
 
Efter en kort debat, hvor formand og næstformand stillede deres mandat til rådighed, blev de 
genvalgt med mange rosende ord, bl.a. af et udvalgsmedlem med flere perioder bag sig, som ikke 
tidligere har været med til et mere velfungerende Teknik- og Miljøudvalg.  
 
6. Orientering fra det politiske Teknik- og Miljøudvalg 

 
Udvalget drøfter eventuelle relevante sager fra det seneste møde i det politiske Teknik- og 
Miljøudvalg. 
 
Link til mødemateriale for det politiske Teknik- og Miljøudvalg.  

 
Udvalget fandt ikke, at der var meget at drøfte, men vendte parkeringssituationen i Indre By.  

 
7. Møde mellem Ældrerådet og Teknik- og Miljøudvalget den 6. februar 2023 kl. 15.00-15.45 

 
På sidste udvalgsmøde havde vi disse betragtninger: Udvalget forventer, at Teknik- og 
Miljøborgmesteren vil orientere om udviklingen inden for udeservicering. Derudover lagde 
udvalget også op til, at Teknik- og Miljøudvalget indstiller et emne til mødet. Videre nævnte et 
udvalgsmedlem, at det er vigtigt at vende med udvalgsmedlemmerne, hvordan man sikrer, at 
midler til fremkommeligheds-/tilgængelighedsforbedringer i forbindelse med kommunalt 
byggeri tænkes ind fra start.  
 
Videre ønskede et udvalgsmedlem at gøre opmærksom på rådets og andre organisationers ønske 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget
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om bedre trappeopmærkning på metrostationerne. 
 
Udvalget besluttede på mødet i december, at der tages billeder af de træterrasser, restauratørerne 
opsætter i indre by, som gør fortovene meget ufremkommelige. Giv et praj ordningen fungerer 
dårligt eller slet ikke og er meget besværlig at navigere i. Ved gadeprojekter og andre vejarbejder 
bør der informeres bedre om, hvad der udføres samt varigheden. Urimeligt at borgerne skal føre 
tilsyn. Markering af trapper ved Metro. Der bliver brugt meget krudt på projekter der aldrig bliver 
til noget, brug hellere krudtet på at vedligeholde gader og stræder. Affaldsstationer hele 
problematikken om hvor de placeres osv. Udvalget anbefaler at Boligudvalget overtager 
affaldsproblematikken i lejligheder og boligblokke til mødet med det politiske Teknik- og 
Miljøudvalg. Udvalget besluttede, at de først udleverer materialet sidst på mødet, så vi fastholder 
opmærksomheden. 

 
På baggrund af drøftelserne på sidste udvalgsmøde besluttede udvalget at tage følgende tre 
punkter med til mødet: 

 
- Udeservering, brug af træterrasser (eksempel på at det kan tage to år, at får en træterrasse 

fjernet), men vi er glade for det pilotprojekt, der bliver sat i gang til foråret med 
opmærkning omkring udearealer. 

- Tilgængelighed ved vejarbejder/byggerier. Der bør angives, hvad der laves/bygges, 
hvornår det forventes afsluttet og hvem der er ansvarlig. 

- Klageadgang. Man oplever, at ”Giv et praj”-app’en ikke fungerer eller er besværlig at bruge 
Vi vil lave en PowerPoint med billeder af opmærkning, træterrasser og andet relevant. Alle, 
der har billeder, sender disse til Peder Blom. Borgmester og udvalg får hand-outs i 
slutningen af mødet. 
 

8. Evaluering af Teknik- og Miljøudvalgets temaoplæg på Møde i Ældrerådet den 14. december 
2022 
 

Udvalget drøfter fremførelsen og Ældrerådets tilbagemelding. 
 
Udvalget drøftede oplægget, idet der i udvalget var enighed om, at Ulla Morin og Peder Blom 
gjorde det fortrinligt, god gennemgang og god Power point.  

 
9. Teknik- og Miljøudvalgets bidrag til Ældrerådets årsberetning 2022 

 
Udvalget drøfter indholdet i årsberetningen med udgangspunkt i Årsberetningen 2021. 
 
Bilag 
Københavns Ældreråd, Årsberetning 2021 
Kommentarer og ændringsforslag til Årsberetning. 

 
Udvalget var enige om at forberede sig på punktet ved at læse sidste årsberetning frem mod 
næste udvalgsmøde.  

 
10. Invitation fra Teknik- og Miljøforvaltningen vedr. kommende helhedsplan for området 

omkring Dybbølsbro med deltagelse af 2-3 medlemmer af Handicaprådet kl. 11.00 – 11.45 

Teknik- og Miljøforvaltningen i Københavns Kommune er i gang med at udarbejde en trafikal 
helhedsplan for området omkring Dybbølsbro, som skal sikre, at der planlægges for den 
kommende trafik, når området udvikles med nye byområder, infrastruktur og funktioner. 
 
I den forbindelse vil de informere om helhedsplanen. Der vil også være mulighed for drøftelser og 
spørgsmål til mødet. 
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I budgetforhandlingerne for overførselssagen 2021/2022 blev der bevilliget midler til en trafikal 
helhedsplan for området omkring Dybbølsbro. Helhedsplanen skal frembringe robuste 
løsningsforslag, der fremtidssikrer de trafikale forhold på og ved Dybbølsbro, og som særligt kan 
forbedre forholdende for fodgængere, cyklister og adgangen til den kollektive trafik. 
 
Teknik- og Miljøforvaltningen orienterede om, at projektet er iværksat med midler fra 
overførselssagen. På mødet deltog også medlemmer fra Københavns Handicapråd, og mødet blev 
afviklet som en orientering, idet det blev understreget, at det var et oplæg, som der kan komme 
ændringer i forhold til det der blev præsenteret, når det skal besluttes. Der blev spurgt indtil 
fodgængernes fremkommelighed, som det er i dag, er det rent kaos, det er med i betragtningerne.  
 
11. Nyt fra parkbrugerråd og følgegrupper m.v.  

 
Ulla Morin orienterede om nyt fra Bispeengbuens fase 2 opstart 23. februar 2023.  
Lisbeth Sølver måtte melde afbud til Østerbros grønne områder. 
Arne Bjørn Nielsen orienterede om Amarminoen, en rute i stil med Caminoen på Møn og i 
Spanien. 
Peder Blom orienterede om, at han deltager i møde om Amager Strandpark 11. januar 2023. 
 
12. Teknik- og Miljøudvalgets mærkesager  

 
Udvalget drøfter om mærkesagerne skal revideres. 
Teknik- og Miljøudvalgets mærkesager (godkendt af Ældrerådet den 29-09-2021) er: 

• Fokus på tilgængelighed i byen, herunder etablering af bænke, offentlige 
handicaptoiletter, jævne fortove m.v. 

• Fokus på offentlig transport, herunder busruter og placering af stoppesteder samt 
transportselskabernes kommunikation til og med borgere. 

 
Udvalget besluttede fortsat at arbejde med følgende mærkesager 
Fokus på tilgængelighed/fremkommelighed. 
Opmærkning ved udeservering. 
Cykelparkering og forretningsdrivendes udstillinger på fortove. 
Oaser i byen (vandposter) 
Udvalget vil tage en tilgængeligheds vandretur i byen til foråret. 

 
Udvalget besluttede at ændre mærkesagerne til: 

• Fokus på tilgængelighed i byen, herunder etablering af offentlige handicaptoiletter, 
opmærkning af udeservering ved serveringssteder og lign., cykelparkering, vandposter, 
fremkommelighed på fortove m.v. 

• Fokus på offentlig transport, herunder busruter og placering af stoppesteder samt 
transportselskabernes kommunikation til og med borgere 
 

13. Næste udvalgsmøde den 6. februar 2023 
 
Møde med det politiske udvalg kl. 15.00 – 15.45 samt drøftelse af høringssvar efter Teknik- og 
Miljøforvaltningens budgetmøde den 26. januar 2023.  

 
14. Eventuelt 
Der var intet at bemærke under eventuelt.  


